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Bijdrage Slotdebat Voorjaarsnota & Jaarstukken 2024 

Maarten Koning | Fractievoorzitter D66 Utrecht 

- Gesproken tekst geldt - 
 

Voorzitter, 

De besluiten die we in deze raadszaal nemen gaan bovenal over de toekomst.  

Hoe wij Utrecht voor toekomstige generaties duurzaam, bereikbaar en levendig 

houden.  

Het is een perspectief dat voor mij ook heel actueel is.  

Want ik heb nieuws voor u.  

Ik word vader. 

Wensouders waren Anne en ik al jaren.  

Tussen hoop en wanhoop, In een lang en slopend medisch traject, 

En toen ineens, op een moment dat we er niet op durfden te hopen was het raak. 

De eerste 15 weken zijn voorbij.  

Ons geluk kan niet op! 

 

Voorzitter, 

Het toekomstig vaderschap benadrukt voor mij het belang en de urgentie van de 

keuzes die wij met elkaar maken in deze raad. En ik voel dat momenteel nog sterker 

op elk moment dat ik door onze mooie stad fiets. 

Samen bepalen wij in wat voor stad onze kinderen zullen opgroeien. 

 

En, voorzitter, 

 

D66 maakt zich zorgen over de ontwikkeling van de stad, maar is er ook optimistisch 

over wat wij samen kunnen. 

Wij zijn heel blij dat, 

Ondanks de stevige bezuinigingen 

het college blijft werken aan de grote uitdagingen van deze tijd:  
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klimaatverandering, woningnood en het verbeteren van kansengelijkheid. 

Maar terwijl Utrecht groeit en verdicht, 

Dreigen we de dingen die de stad zo’n fijne plek maken om te wonen,  

Zoals sport, cultuur, en speeltuinen, 

Uit het oog te verliezen. 

 

Eerder hebben wij met de motie ‘Mixen maar’, 

Opgeroepen om slimmer en efficiënter om te gaan met de schaarse ruimte die er in 

onze stad is. 

Combineer en meng verschillende functies op één plek, 

Want dan blijft er meer ruimte over voor bijvoorbeeld die speeltuin om de hoek. 

Daarom zijn we blij met de toezegging in de commissie dat het college hier met nog 

meer aandacht mee aan de slag gaat. 

 

De openbare ruimte is van iedereen. 

D66 wil dat voorzieningen toegankelijk zijn voor iedereen. 

Daarom het volgende amendement samen met Student en Starter en UtrechtNu!: 

met de titel ‘Openbare terrassen’. 

Met als strekking:  

Eenmalige investering in de aanschaf van openbare terrassen in 2025 door te 

stoppen met controles op het Digitaal Opkoop Register door THOR (in het kader van 

aanpak heling (prijspeil 2024, exclusief indexering 2025) in 2025.) 

En vanaf 2026 het jaarlijkse beheer te realiseren vanuit diezelfde dekking voor 

19.000 euro. 

 

Voorzitter, 

 

Urban Sports zijn anders dan de traditionele sporten,  

en wij vinden dat we die moeten koesteren. 

Urban Sports krijgen in onze stad te weinig ruimte. 

Wij willen op elke mogelijke manier bewegen en sporten blijven stimuleren,  

Want de gezondheid van Utrechtse kinderen holt achteruit.  

Daarom dienen wij samen met Student & Starter het amendement in voor onder 

meer het behoud van het skatepark. 
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Voorzitter, 

Hoe klein ook soms, dit soort plekken, zoals het skatepark, zijn de rauwe randen van 

de stad en maken leven in Utrecht uniek. 

We moeten ruimte blijven bieden aan nieuwe initiatieven zodat zij de kans krijgen 

een blijvende indruk op de stad te maken. 

 

D66 is blij dat Utrecht dat ook met de nieuwe cultuurnota blijft doen. 

Maar wij zien ook het verdriet bij de organisaties die achter het net visten. 

Wij hebben gesprekken gevoerd met meerdere organisaties, 

En dankzij deze gesprekken zien wij aanknopingspunten voor een gedegen 

evaluatie. 

Zodat we het proces kunnen verbeteren  

én ook kunnen onderzoeken of er alternatieve financieringsmogelijkheden zijn voor 

de culturele sector. 

Hierbij de motie: ‘Evaluatie cultuurnota’.  

Met het dictum:  

Draagt het college op / Verzoekt het college om: 

Een gedegen evaluatie uit te voeren vanuit culturele zaken waarbij in ieder geval ook 

aandacht komt voor: 

Keuze voor wel of geen ‘kaasschaaf’-methode en de communicatie hiervan richting 

aanvragers; 

De keuze voor het wel of niet doen van visitaties en de communicatie hiervan richting 

aanvragers; 

In samenhang met waar o.a. de Raad voor Cultuur en het Ministerie van Onderwijs, 

Cultuur en Wetenschap mee bezig zijn, te komen met aanbevelingen voor 

alternatieve financieringsmanieren voor de Utrechtse culturele sector; 

De mogelijkheid om via bijvoorbeeld de tweejarige subsidie, of op een andere 

manier, een vangnet te bieden voor partijen die uit de vierjarige subsidiepot vallen; 

Hoe we een balans kunnen vinden in het subsidiëren van de verschillende 

cultuursectoren. 

 

Mede ingediend door:  

GroenLinks, CDA, PvdA, Student & Starter en ChristenUnie, 
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Sport en cultuur zijn voedsel voor de geest en onze ontwikkeling –  

en nodig om van jongs af aan mee in aanraking te zijn.  

Maar onze motortjes draaien niet alleen daarop. 

Kinderen hebben energie nodig om te spelen, sporten en leren. 

Gezond en goed eten is dus ontzettend belangrijk voor de ontwikkeling van kinderen. 

Het bewezen positieve effect van de schoollunch krijgt veel bijval vanuit het 

onderwijs. 

Gesterkt door de aanmoedigingen vanuit deze raad tijdens de Algemene 

Beschouwingen, 

Dienen we daarom samen met UtrechtNu!, Denk en PvdA 

de motie in met de titel: ‘Hand in eigen boezem: Taakstelling op vastgoed om de 

meest kwetsbaren te ontzien’. 

Het dictum luidt als volgt:  

Draagt het college op: 

Een taakstelling van ten minste 5,2 miljoen euro uit te werken voor de verkoop van 

de gemeentelijke vastgoedportefeuille waarbij: 

Specifiek aandacht te richten op de verkoop van de Ravellaan 96. 

Vervolgens overgegaan moet worden tot de verkoop van vastgoed wat weinig 

bijdraagt aan gemeentelijke beleidsdoelstellingen. 

De vrijkomende middelen gebruikt worden voor dekking van: vanaf 2025 tot 2028 elk 

jaar 800.000 euro voor het terugdraaien van de bezuinigingen op de Bijzondere 

Bijstand. 

Voorts voor 2027 en 2028 elk jaar 1,027 miljoen euro beschikbaar te stellen voor de 

gezonde schoollunch. 

Bij de programmabegroting 2025 te komen met een nadere uitwerking hiervan.. 

 

Met dit voorstel wordt ook een groot deel van de voorgenomen bezuiniging op de 

bijzondere bijstand voorkomen. 

 

Voorzitter,  

Met deze voorjaarsnota staan wij voor lastige keuzes.  

Doordat Utrecht minder middelen vanuit het Rijk krijgt, 

Zijn we gedwongen pijnlijke keuzes te maken om de gemeentefinanciën gezond te 

houden. 
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D66 is blij dat met deze voorjaarsnota vooral kritisch wordt gekeken naar de uitgaven 

van de gemeente, 

Maar geen gemeente lijkt de gevolgen van het financiële ravijnjaar 2026 te kunnen 

ontwijken. 

Een verhoging van de OZB lijkt daarbij onvermijdelijk. 

D66 ziet graag dat wanneer Utrecht alsnog meer middelen vanuit het Rijk ontvangt,  

De verhoging van de OZB zoveel als mogelijk wordt teruggedraaid.   

Daarom dienen we samen met: 

CDA, UtrechtNu!, Horizon, VVD 

de motie in met de titel: 

‘Ontzie de OZB zoveel mogelijk’ 

Met het dictum:  

Verzoekt het college om:  

1. Bij het beschikbaar komen van extra middelen vanuit de miljoenennota 2025 

van het Rijk, deze als eerste in te zetten om de voorgestelde OZB-stijging van 12% 

zo veel mogelijk te beperken. 

2. Indien het voornemen om de gemeentelijke OZB te maximeren concreter 

wordt, hier tijdig op in te spelen en bezuinigingsalternatieven achter de hand te 

hebben. 

 

Voorzitter, 

Ik ben blij dat Utrecht al een mensenrechtenstad is waar we kwetsbare mensen 

opvangen.  

En wat D66 betreft blijft dat ook zo.  

Daarom een laatste amendement: Humaan asielbeleid is een ondergrens waar wij 

Utrecht. 

Wat we samen indienen met: CU, GroenLinks, EenUtrecht, PvdA en S&S.  

Met als strekking: 

Incidenteel in 2025 1 miljoen te steken in LVV, om de landelijke bezuiniging daarop 

te compenseren; 

En dit te dekken door in 2025 een ingroeipad op toeristenbelasting op te zetten naar 

de verhoging die in 2026 al in de Voorjaarsnota staat. 

Besluit: 
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Beslispunt 2.c. iii aan het ontwerp raadsbesluit ‘Voorjaarsnota 2024 en Eerste 

Bestuursrapportage 2024’, d.d. 11 juli 2024, kenmerk 12308782, toe te voegen: 

• met dien verstande dat er een ingroeipad wordt gecreëerd voor de in de 

Voorjaarsnota beschreven stijging van de Toeristenbelasting; namelijk dat de 

Toeristenbelasting in 2025 op 8,5% wordt gesteld (was: 7%).   

• Met het hiermee incidenteel te winnen bedrag van ca. 1 miljoen euro de 

landelijke bezuiniging op de Landelijke Vreemdelingenvoorziening (LVV) in 2025 

wordt gecompenseerd. 

 

Voorzitter, 

Ik rond af. 

Vandaag maken wij keuzes over de toekomst van de stad waar onze kinderen in 

opgroeien. 

 

En wat mij betreft, is dat een stad waar mijn kind later:  

Samen met de kinderen van mevrouw Vermeulen, zonder ouderlijk toezicht, kan 

ravotten in een van de vele speeltuinen die Utrecht erbij gaat krijgen. 

Samen met de zoon van de heer Van der Graaf zichzelf kan ontdekken in een stad 

vol cultuur en levendigheid. 

En samen met de dochter van de heer De Pagter kan genieten van de vele sport- en 

skateparken. 

En zo werken wij samen verder aan een stad waar onze kinderen in vrijheid kunnen 

opgroeien tot wie ze willen zijn. 


